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§ 182   

Information om Befolkningsprognos för Uddevalla kommun 
2024 
Sammanfattning 
Helena Svernling, tillförordnad enhetschef på utvecklingsenheten presenterar kring 
befolkningsprognos för 2024–2033 i Uddevalla kommun. Ärendet tillställs 
kommunstyrelsen för beslut som ärende 16 på dagens föredragningslista med rubrik 
befolkningsprognos för Uddevalla 2024. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen 
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§ 183 Dnr KS/2024:68 

Medborgarförslag om sänkt ålder för seniorkortet 
Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit om att sänka åldersgränsen för seniorkort till 65 år. 
Förslaget om sänkt åldersgräns motiveras av att det skulle underlätta för de över 65 år 
att ta sig runt i kommunen, bryta ensamhet och skapa sociala kontakter. 
Kommunfullmäktige har överlåtit åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i februari 2024 att åldern för seniorkort ska vara 70 år och 
gälla dygnet runt i zon C. Beslutet gäller från och med 1 juli 2024. 
Kommunledningskontoret föreslår därför att medborgarförslaget avslås. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-30. 
Medborgarförslag om sänkt ålder för seniorkort.  

Yrkanden 
David Höglund Velasquez (V): 
bifall till medborgarförslaget. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och David Höglund Velasquez 
(V) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå medborgarförslaget. 
 

Reservation 
Reservation från David Höglund Velasquez (V) till förmån för eget yrkande. 
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§ 184 Dnr KS/2023:407 

Medborgarförslag om att anlägga en gång- och cykelväg vid 
väg 160 
Sammanfattning 
Förslagsställaren föreslår i sitt medborgarförslag att anlägga en gång- och cykelväg 
utefter väg 160 mellan väg 789 (Högås ”Kyrkväg”) och cirkulationsplatsen i 
Rotviksbro. 
 
Sträckan ligger utefter statlig väg där Trafikverket är ansvarig väghållare och 
kommunen har där inte samma rådighet att bygga ut gång- och cykelnätet som utefter 
våra kommunala gator. Vid kontakt med Trafikverket i denna fråga så hänvisar de i 
första hand till att ansöka om prioritering av sträckningen i den Regionala 
infrastrukturplanen.   
 
Kommunen samlar nu information och arbetar fram en prioriteringsordning av behovet 
av utbyggnad av gång- och cykelvägar längs statliga vägar. Bedömning görs utifrån 
regionens cykelstrategi där fokus ligger på vardagscykling och tillgänglighet till arbete, 
skola, kollektivtrafik och fritidsaktiviteter.  
 
Denna sträcka utefter väg 160 finns med i behovssammanställningen, men arbete 
kvarstår inför Uddevalla kommuns beslut om vilka sträckningar som är högst 
prioriterade och som bör lyftas vidare i kommande revidering av den Regionala 
infrastrukturplanen. Det finns många angelägna behov inom Uddevalla kommun och de 
behöver också samordnas och prioriteras både inom delregionen Fyrbodal och inom 
Regionen Västra Götaland.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-23. 
Kommunfullmäktiges protokollsunderlag 2023-09-13. 
Medborgarförslag 2023-08-17. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med ovan anse medborgarförslaget besvara. 
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Protokollsanteckning 
Liberalerna lämnar följande protokollsanteckning: 
I Samhällsbyggnadsstrategin betecknas Rotviksbro som en knutpunkt med ett strategiskt 
läge där en ny tätort kan komma att växa fram. I dagsläget finns en stor bebyggelse 
kring området som medborgarförslaget avser och den offentliga service man kan 
förvänta sig av en tätort. Det ligger därför i linje med kommunens planering av området 
att prioritera utbyggnaden av gång- och cykelväg på den föreslagna sträckan och 
Liberalerna önskar därför att detta beaktas i den fortsatta planeringen framöver. 
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§ 185 Dnr KS/2023:538 

Medborgarförslag om att inrätta ett naturreservat kring Bjursjön 
Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit om att bilda ett naturreservat i området runt 
Bjursjön i syfte att gynna natur, friluftsliv och idrott samt bevarandet av militära 
kulturminnen samt att avbryta ett pågående arbete med en detaljplan för västra Lillesjö 
som prövas för industri. Medborgarförslaget har remitterats till samhällsbyggnads-
nämnden. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har utrett förutsättningarna för att bilda ett 
naturreservat samt om det finns skäl att avbryta planarbetet. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att det inte finns skäl att bilda ett 
naturreservat för området utifrån uppdraget i strategisk plan 2023–2026 om att prioritera 
unik natur. Vidare bedömer förvaltningen att även om det föreslagna området har 
naturvärden så finns det inte några särskilt höga värden som motiverar att bilda ett 
naturreservat. Området har inga Natura 2000-områden. Kommunen har andra områden 
med höga naturvärden eller som är utpekade Natura 2000 områden som inte har formellt 
skydd idag och som är prioriterade om mer mark ska skyddas.  
 
Förvaltningen bedömer att det inte finns skäl att avbryta det pågående detaljplanearbetet 
utifrån flera aspekter. Området för västra Lillesjö pekas ut som ett av få lämpliga 
områden i översiktsplanen för verksamhetsmark. I kombination med att det finns ett 
stort samhällsbehov och brist av verksamhetsmark idag bedöms planen som lämplig att 
fortsätta. Slutligen prövas kultur- och naturfrågorna i detalj under planprocessen som 
nämnts i medborgarförslaget. Prövningen omfattar dels planområdet, dels närområdet i 
anslutning till planen och därmed bedömer förvaltningen att frågan om skydd hanteras 
under planprocessens gång vid framtagande av planförslaget. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-31. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-05-23 § 156. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2024-04-29. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens utredning av förslaget, 2024-04-29 
Mail från kultur- och fritid angående naturreservat vid Bjursjön. 
Synpunkt tillhörande medborgarförslag om att inrätta ett naturreservat kring Bjursjön. 
Skrivelse från Johanna Davidsson om medborgarförslag om att inrätta ett naturreservat 
kring Bjursjön. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-11-08 § 237  
Medborgarförslag om att inrätta ett naturreservat kring Bjursjön. 
Bilaga tillhörande medborgarförslag om att inrätta ett naturreservat kring Bjursjön. 
Skrivelse från Johanna Davidsson om medborgarförslag om att inrätta ett naturreservat 
kring Bjursjön. 
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Yrkanden 
Ingemar Samuelsson (S): 
Ändringsyrkande att medborgarförslaget ska anses besvarat. 
Tilläggsyrkande att utreda konsekvenserna av ett Naturreservat för del av det aktuella 
området. 
 
Jarmo Uusitalo (MP) och David Höglund Velasquez (V): 
bifall till Ingemar Samuelsson (S) yrkanden. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Ingemar Samuelsson (S) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Ingemar Samuelsson 
(S) ändringsyrkande.  
 
Ordförande ställer proposition på Ingemar Samuelsson (S) tilläggsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anse medborgarförslaget besvarat. 
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§ 186 Dnr KS/2023:648 

Medborgarförslag om gym i det nya badhuset 
Sammanfattning 
Förslagsställaren önskar att Uddevalla kommun ska frigöra en del av ytan, och hitta en 
plats för att ha ett gym i den nya simhallen. Aktiva seniorer tränar nu i det befintliga 
gymmet i gamla simhallen och önskar fortsätta med sin friskvård på ett gym i den nya 
simhallen.  
 
Kommunfullmäktige har, vid sammanträde 2023-12-13 (§ 277) överlåtit åt kommun-
styrelsen att besluta i ärendet. 
 
Den nya simhallen är en plats där sport och rekreation med vatten kommer att främjas. 
Här finns bassänger som är utrustade för barnaktiviteter, värmebassäng med vatten-
gympa, simning och hopp samt andra träningsaktiviteter som till exempel vattenpolo 
med mera. Alla ytor i simhallen är projekterade och planerade med ovan aktiviteter och 
med de behov som ska täckas som bland annat omklädningsrum, tekniska rum, badrum 
eller toalettrum, möteshall, ingång och alla nödutgångar. I tillägg ligger anläggningen i 
anknytning till Rimnershallen och Rimnersvallen, vilket ger hela området en stark 
identitet för kulturer inom sport, rekreation och idrott generellt. 
 
Kommunen bör inte konkurrera med kommersiella aktörer i att driva gym eller 
träningsstudio, därför föreslås medborgarförslaget att avslås. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-04. 
Medborgarförslag 2023-12-01. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå medborgarförslaget. 
 

Protokollsanteckning 
Centerpartiet, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Liberalerna lämnar 
följande protokollsanteckning: 
Hälsopolitiska rådet har ett delprojekt som heter Senioridrottarn tillsammans med IK 
Orient. I tertial 1, 2024 hade antalet äldre som gymmar på Rimnersvallen dubblerats 
från 40 till 80 personer. Gymmet är tillgängligt för 65+:are, måndagar, onsdagar och 
fredagar på morgonen, samt onsdag kväll. Vi vill informera förslagsställaren om detta, 
då det finns goda möjligheter att i angränsning till Rimnersbadet utöva styrketräning till 
en ringa kostnad.  
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§ 187 Dnr KS/2023:661 

Medborgarförslag om kommunal bojkott av israeliska varor 
och etiskt hållbara inköp 
Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit om att kommunen ska bojkotta israeliska varor. 
Kommunfullmäktige har överlåtit åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. 
 
Kommunallagens 2 kap. 1 § innehåller den grundläggande bestämmelsen om 
kommunernas allmänna kompetens. Där framgår att utrikespolitik är förbehållet staten. 
Att besluta om åtgärder med utrikespolitiskt syfte såsom framgår i medborgarförslaget 
bedöms ligga utanför kommunens kompetens. Om ett icke kompetensenligt beslut fattas 
kan det upphävas av förvaltningsdomstol. 
 
Genom lag har kommuner i vissa fall givits möjlighet att fatta beslut i frågor som 
normalt inte utgör en kommunal angelägenhet. Ett exempel är den tidigare särskilda 
lagen (lag 1985:1052) som möjliggjorde bojkott av Sydafrika under apartheidtiden. 
 
Förslagsställaren närvarar under sammanträdet och yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-17. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2024-01-10 § 17. 
Medborgarförslag om bojkott av israeliska varor. 

Yrkanden 
David Höglund Velasquez (V): 
bordläggning av ärendet i väntan på Förvaltningsrätten dom gällande Göteborgs stads 
beslut om att bojkotta produkter från Israel. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller bordläggas och 
finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 
 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förslaget.  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå medborgarförslaget. 
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Protokollsanteckning 
Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet lämnar följande 
protokollsanteckning:  
En kommun är en stor inköpare av varor och kan därför göra stor skillnad vad gäller 
vilka varuinköp som görs. Att välja etiskt och ekologiskt hållbart producerade varor är 
viktigt och följer lagen om offentlig upphandling.  
Vi sympatiserar med förslaget att bojkotta varor från länder som anfaller och ockuperar 
andra nationers mark, likt Ryssland, Israel och Marocko. I Göteborgs stad fattades 
nyligen ett beslut om att bojkotta varor från dessa länder bland annat med hänvisning 
till FN-resolutioner, som antagits i bred enighet, samt kommunens inriktningsbeslut att 
följa Agenda 2030 och konventionen för barnets rättigheter.  
EU har beslutat att varor som produceras på olagligt ockuperad mark på Västbanken 
och Gaza ska märkas med ursprungsterritorium. Detta tydliggör Israels olagliga 
ockupation och annektering av mark.  
Som kommun saknas lagstöd för en bojkott, vilket redogörs för i kommunstyrelsens 
handlingar. På nationell nivå fattades ett beslut om att möjliggöra bojkott av 
Sydafrikanska varor under apartheidregimen. Ett liknande beslut behöver fattas för att 
omfatta andra länder som olagligt ockuperar annan stats territorium.  
Hamas attack den 7 oktober 2023 kan aldrig försvaras. Med det sagt, kan ingen vara 
opåverkad av de bilder och information om det krig som Israel för i Gaza och på 
Västbanken. En fullskalig attack som drabbar civila kvinnor, män och barn, utan 
urskillning.  
Som privatperson och fristående organisation kan man välja vilka varor man köper och 
på så sätt direkt påverka. Bojkottaisrael.nu har listat varor som produceras i Israel och 
på ockuperad mark. Tills Riksdagen ger även kommuner den lagliga möjligheten, är 
detta vårt agerande. 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 188 Dnr KS/2024:23 

Medborgarförslag om att Uddevalla Kommun ska upphöra 
med nyårsfyrverkeri 
Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit om att Uddevalla kommun ska upphöra med 
fyrverkerier. Förslaget motiveras av hänsyn till naturen och människor samt av 
ekonomiska skäl. Kommunfullmäktige har överlåtit åt kommunstyrelsen att besluta i 
ärendet. 
Den politiska majoriteten har valt att återuppta traditionen med kommunalt 
nyårsfyrverkeri då det bedöms vara ett arrangemang som många kommunmedlemmar 
uppskattar och därmed motiverar kostnaden. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-17. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2024-01-10 § 22. 
Medborgarförslag om att Uddevalla kommun ska upphöra med fyrverkerier daterat 
2024-01-01. 

Yrkanden 
Jarmo Uusitalo (MP), Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V) : 
bifall till medborgarförslaget  

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Jarmo Uusitalo (MP) med 
fleras yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå medborgarförslaget. 
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Socialdemokraterna, Centerpartiet, Miljöpartiet, Vänsterpartiet och Liberalerna lämnar 
följande protokollsanteckning:  
Kring frågan om kommunala fyrverkerier vid nyår, och fyrverkerier i allmänhet finns 
det i olika uppfattningar om. Vad gäller det kommunala fyrverkeriet på nyårsaftonen så 
är det endast en del av fyrverkerierna och det sker under ordnade former. 
Vi tycker ändå att det var olyckligt att den nya majoriteten så snabbt lämnade den 
alternativa formen som var under utveckling. Det kommunala firandet med ljusshower 
och alternativet lasershower borde fått möjlighet att testats mer, då även denna form 
rönt uppskattning både bland Uddevallabor och andra.  
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§ 189 Dnr KS/2023:654 

Medborgarförslag från Isak Johansson om folkomröstning om 
ändring av gatubelysningen 
Sammanfattning 
Isak Johansson har inkommit med medborgarförslag om att kommunen ska anordna en 
folkomröstning om bruket av LED-lampor i kommunens gatubelysning. Förslaget 
motiveras bland annat av att LED-ljusen är bländande, sprider ljuset inom ett mindre 
område, fungerar dåligt i dimma, leder till ljusföroreningar, leder till sömnsvårigheter, 
är otrivsamt med mera. Istället föreslås att ha kvar de gamla lamporna men att sänka 
dess ljusstyrka. Folkomröstningen föreslås hållas på nätet och aviseras via SMS.  
 
Kommunfullmäktige har överlåtit åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. 
 
Av kommunallagen 5 kap 36 § framgår att kommunfullmäktige, som ett led i 
beredningen av ett ärende, kan besluta om att inhämta synpunkter från kommun-
medlemmar genom lokala folkomröstningar. Utfallet av omröstningarna är aldrig 
bindande, utan endast rådgivande. Formerna regleras i Lag (1994:692) om kommunala 
folkomröstningar. Där är noga preciserat vilka krav som finns på lokal folkomröstning. 
Omröstning via internet är inte tillåtet. Även om en folkomröstning kan hållas i 
samband med ordinarie val tar det avsevärda resurser i anspråk.  
 
Kommunledningskontoret föreslår med hänvisning till ovan att medborgarslaget avslås 
samt att förslagsställarens synpunkter översänds till samhällsbyggnadsförvaltningen för 
kännedom.  
 
Förslagsställaren närvarar under sammanträdet och yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-30. 
Medborgarförslag från Isak Johansson om folkomröstning om ändring av 
gatubelysningen. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå medborgarförslaget, 
 
att översända förslagsställarens synpunkter till samhällsbyggnadsförvaltningen för 
kännedom.  
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§ 190 Dnr KS/2023:652 

Medborgarförslag från Isak Johansson om önskan om 
folkomröstning för avskaffandet av vägsalt 
Sammanfattning 
Isak Johansson har inkommit med medborgarförslag om att företa en folkomröstning 
om att ta bort vägsalt. Förslaget motiveras bland annat av att vägsalt orsakar 
miljöförstöring, ökar mängden spolarvätska som går åt samt förstör bilar. I stället borde 
krav på dubbdäck på personbilar införas, plogning ske när det blir för mycket snö, 
använda snökedjor på bussar och lastbilar vid behov samt använda icke korrosiva och 
miljövänliga avisningsmedel i områdena där tung trafik kör. Folkomröstningen föreslås 
hållas på nätet och aviseras via SMS för att hålla nere kostnaderna. 
 
Kommunfullmäktige har överlåtit åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet.  
 
Kommunens princip är att saltning ska ske på sträckor med kollektivtrafik, vissa 
industrigator och större tillfartsvägar. Grusning sker på det mindre vägnätet, gång- och 
cykelvägar, gångvägar, parkeringar och trappor. Flertalet av de större vägarna inom 
kommunen ligger under Trafikverkets ansvarsområde och beslut om 
halkbekämpningsåtgärder på dessa vägar faller därför utanför kommunens rådighet. 
 
Av kommunallagen 5 kap 36 § framgår att kommunfullmäktige, som ett led i 
beredningen av ett ärende, kan besluta om att inhämta synpunkter från kommun-
medlemmar genom lokala folkomröstningar. Utfallet av omröstningarna är aldrig 
bindande, utan endast rådgivande. Formerna regleras i Lag (19 94:692) om kommunala 
folkomröstningar. Där är noga preciserat vilka krav som finns på lokal folkomröstning. 
Omröstning via internet är inte tillåtet. Även om en folkomröstning kan hållas i 
samband med ordinarie val tar det avsevärda resurser i anspråk.  
 
Kommunledningskontoret föreslår med hänvisning till ovan att medborgarslaget avslås 
samt att förslagsställarens synpunkter översänds till samhällsbyggnadsförvaltningen för 
kännedom. 
 
Förslagsställaren närvarar under sammanträdet och yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-30. 
Medborgarförslag från Isak Johansson folkomröstning för avskaffandet av vägsalt. 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå medborgarförslaget, 
 
att översända förslagsställarens synpunkter till samhällsbyggnadsförvaltningen för 
kännedom.  
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 191 Dnr KS/2023:647 

Medborgarförslag från Erik Lindh om folkvalda politikers 
vandel 
Sammanfattning 
Erik Lindh har inkommit med medborgarförslag om att alla medborgare som åtar sig ett 
politiskt uppdrag ska lämna utdrag från polisens belastningsregister på samma sätt som 
krävs vid vissa anställningar. Detta för att styrka att personen inte är skäligen misstänkt 
eller har fått påföljder för brott. 
 
Kommunfullmäktige har överlåtit åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. 
 
Kommunen har ingen laglig rätt att kräva att personer som kandiderar till ett 
förtroendeuppdrag ska visa upp ett utdrag ur brottsregistret. Kommunfullmäktige får 
dock återkalla ett uppdrag för en förtroendevald som valts av kommunfullmäktige, om 
den förtroendevalde har dömts för ett brott på vilket fängelse i lägst två år kan följa och 
domen fått laga kraft (kommunallagen 4 kap 9 § 2 st). Eventuella kontroller av vandeln 
hos personer som kandiderar till förtroendeuppdrag bör därför anses vara upp till de 
politiska partierna att besluta om.  
 
Förslagsställaren närvarar under sammanträdet och yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-30. 
Medborgarförslag från Erik Lindh om folkvalda politikers vandel. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå medborgarförslaget. 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

Protokollsanteckning 
Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Liberalerna och Centerpartiet lämnar följande 
protokollsanteckning: 
I grunden delar vi förslagsställarens uppfattning att även förtroendevalda politiker skall 
redovisa om de har något belastningsregistret som skulle visa på bristande vandel. 
Det är partiernas ansvar att de som kandiderar för partiet är lämplig för uppdraget. 
Den som kandiderar och även under den period de är förtroendevalda skall den 
förtroendevalda redovisa detta till partiet, vilket de förbundit sig via den 
kandidatförsäkran som man undertecknar för att kandidera. 
Om det skulle komma fram något allvarligt som man ej har redovisat skall den 
förtroendevalda lämna sitt uppdrag enligt kandidatförsäkran. 
Då det är förtroendeuppdrag är det viktigt ur demokratisk synvinkel att partierna sköter 
detta.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 192 Dnr KS/2023:596 

Medborgarförslag om utbyggnad av Ljungskile 
Sammanfattning 
Future Ljungskile är en ideell förening med målet att Ljungskile ska bli en större ort. De 
som startat Future Ljungskile är tre killar som går i femman på Ljungskileskolan: 
Natanael Lampinen, Gabriel Lampinen och Ebbe Lindgren. De har skickat in ett 
medborgarförslag om utbyggnad av Ljungskile där de föreslår att bygga fler bostäder 
uppåt Bredfjället och Skarsjön. Till förslaget har de bifogat en skiss på området de 
menar. 
 
Medlemmarna i Future Ljungskile kallades till ett möte på stadshuset den 21/5 2024 för 
att dela med sig av sina förslag och få information om hur kommunen arbetar med 
utbyggnaden av Ljungskile. På mötet fanns representanter från 
samhällsbyggnadsförvaltningen: Hugo Bennhage (planarkitekt), Åsa Engwall 
(enhetschef samhällsutveckling), Sofia Stengavel (kommunekolog) samt representation 
från kommunledningskontoret av demokratiutvecklare Andréa Kihl. 
 
På mötet informerades om den fördjupade översiktsplanen för Ljungskile (FÖP) och de 
medborgardialoger som planeras. Kommunen informerade om status för detaljplanen 
Skarsjövallen. Information gavs också om hur hanteringen av medborgarförslag går till. 
Future Ljungskile fick frågor och berättade hur de ser på utvecklingen av Ljungskile, 
vad som är bra, vad som behövs och tipsar om hur man når barn och unga i de 
medborgardialoger som planeras inom ramen för FÖP:en. Ljungskile ingår numera i 
stadsutvecklingsprojektet och det pågår även en förstudie gällande hamnområdet. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-04. 
Demokratiberedningens protokollsutdrag 2024-02-14 § 5. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-12-13 § 273. 
Medborgarförslag daterat 2023-11-09. 
Bild tillhörande medborgarförslag om utbyggnad av Ljungskile. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med ovan svar anse medborgarförslaget besvarat. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 193 Dnr KS/2024:368 

Revidering av avgifter för markupplåtelser på allmän plats 
inom Uddevalla kommun, taxa för torghandel 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har inkommit med förslag om revidering av Avgifter för 
markupplåtelser på allmän plats inom Uddevalla kommun, avsnittet torghandel. 
Nämndens förslag är att avgifterna för torghandel ska halveras gentemot nuläget.  
 
Sedan många år tillbaka har Uddevalla kommun ett samarbetsavtal med Uddevalla 
Centrumutveckling gällande torghandel. Uddevalla Centrumutveckling har rollen som 
torgvärd vilket innebär att de ansvarar för bokningar av fasta och tillfälliga 
torghandelsplatser samt förbereder och genomför månadsmarknader. 
 
Nämnden konstaterar att torghandeln i Uddevalla nästintill försvunnit sedan pandemin.  
I samråd med representant från Uddevalla Centrumutveckling har 
samhällsbyggnadsförvaltningen kommit fram till ett förslag för att försöka locka 
tillbaka torghandlarna till Uddevalla igen. Förslaget är att halvera torghandelshyran och 
att Uddevalla Centrumutveckling kommunicerar detta till de aktiva torghandlarna som 
finns i närområdet för att se om detta kan bidra positivt till en nystart.  
 
I och med att torghandeln idag är nästintill obefintlig bedömer nämnden att förslaget 
inte medför några negativa konsekvenser, varken ekonomiska eller samhällsmässiga, 
utan enbart vinster om det bidrar till att väcka torghandeln till liv igen. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-30. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-05-23 § 169. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-16. 
Taxa med jämförelse från samhällsbyggnadsnämnden daterad 2024-04-24. 
Gällande Avgifter för markupplåtelser på allmän plats inom Uddevalla kommun. 
Samarbetsavtal mellan Uddevalla kommun och Uddevalla Centrumutveckling. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avgiften för torghandel ska halveras, 
 
att revidera Avgifter för markupplåtelser på allmän plats inom Uddevalla kommun i 
enlighet med samhällsbyggnadsnämndens förslag. 
   
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 194 Dnr KS/2024:116 

Revidering av riktlinjer för ekonomisk ersättning till 
förtroendevalda 
Sammanfattning 
Kommunledningskontoret har i tjänsteskrivelse den 13 februari 2024 föreslagit 
personalutskottet att besluta om ändring i riktlinjer för ekonomisk ersättning till 
förtroendevalda enligt bifogat förslag. Personalutskottet beslutade på föregående 
sammanträde att återremittera ärendet. 
 
Kommunledningskontoret har utrett förslaget och ändringarna som nu föreslås gäller 
enbart tolkning av riktlinjer och språkliga delar. Ändringar som föreslås framgår av 
bifogat förslag.  

Beslutsunderlag 
Personalutskottets protokollsutdrag 2024-06-03 § 23. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-03. 
Personalutskottets protokollsutdrag 2024-03-04 § 7 Revidering av riktlinjer för 
ekonomisk ersättning till förtroendevalda. 
Riktlinjer för ekonomisk ersättning till förtroendevalda, antagna av kommunfullmäktige 
2024-04-10. 
Förslag till reviderade riktlinjer för ekonomisk ersättning till förtroendevalda 2024-05-
03. 
Bilagor tillhörande förslag till reviderade riktlinjer för ekonomisk ersättning till 
förtroendevalda: svar på återremiss. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att revidera Riktlinjer för ekonomisk ersättning till förtroendevalda enligt upprättat 
förslag. 
 

Protokollsanteckning 
Rättelse sker av i beslutsunderlaget Bilagor tillhörande förslag till reviderade riktlinjer 
för ekonomisk ersättning till förtroendevalda: svar på återremiss. Rättelsen görs i 
bilaga 2 för att stämma överens med den senaste antaga versionen av 
kommunfullmäktige från 2024-06-13 § 138.  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 195 Dnr KS/2024:211 

Grundläggande granskning från kommunens revisorer 
Uddevalla 2023, revisionsrapport 
Sammanfattning 
EY har på uppdrag av kommunrevisionen genomfört en grundläggande granskning. 
Granskningens syfte var att ge revisorerna underlag inför ansvarsprövningen genom att 
översiktligt granska all verk-samhet i enlighet med kommunallagen och God 
revisionssed. Den samlade bedömningen är att kommunstyrelsen i huvudsak säkerställt 
att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som kommunfullmäktige 
bestämt. Vi noterar dock att det är svårt att bedöma kommunstyrelsens måluppfyllelse 
under 2023 utifrån styrelsens uppföljning av arbetet med politiska uppdrag.  
 
Kommunstyrelsen bör enligt vår mening i sin dokumenterade uppföljning göra en 
bedömning av om arbetet fortfortlöper i enlighet med plan eller inte. 
 
Vidare bedömer vi att kommunstyrelsen delvis har säkerställt en tillräcklig intern 
kontroll utifrån kraven i kommunens riktlinjer. Enligt vår bedömning är det väsentligt 
att kommunstyrelsen tillser att arbetssättet med intern kontroll utvecklas och kraven på 
nämnderna tydliggörs. 
 
Granskningsrapporten innehåller två rekommendationer till kommunstyrelsen, att 
arbetet med intern kontroll utvecklas och att göra bedömningar om arbetet med politiska 
uppdrag går enligt plan eller inte. 
 
Kommunledningskontorets arbete med intern kontroll är under ständig utveckling och 
förbättras succesivt. Vid uppföljningen av politiska uppdrag kommer en tydligare 
bedömning att göras om arbetet fortlöper enligt plan. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-05. 
Följebrev från kommunens revisorer, Grundläggande granskning 2023, 
kommunstyrelsen. 
Följebrev från kommunens revisorer, Grundläggande granskning 2023, 
kommunfullmäktige. 
Grundläggande granskning från kommunens revisorer Uddevalla 2023, 
revisionsrapport. 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att översända kommunledningskontorets tjänsteskrivelse som svar på 
revisionsrapporten. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna kommunstyrelsens svar till revisorerna. 
 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 196 Dnr KS/2024:364 

Befolkningsprognos för Uddevalla kommun 2024 
Sammanfattning 
Kommunledningskontoret gör årligen en prognos över kommunens 
befolkningsutveckling, vilken utgör ett underlag för den kommunala planeringen. 
Befolkningsprognosen 2024 omfattar åren 2024–2033 på kommunnivå och 2024–2028 
på delområdesnivå. 
 
Befolkningsprognosen baserar sig på statistik från Statistiska Centralbyrån, 
uppskattningar om det framtida bostadsbyggandet från kommunledningskontorets 
strateger inom bostadsförsörjning och samhällsplanering, samt 
kommunledningskontorets bedömning av migrationsverkets senaste prognos över antal 
nyanlända. Kommundirektörens ledningsgrupp har tagit ställning till antagandena och 
ställt sig bakom en övergripande prognosriktning. 
 
En betydande del av Uddevallas befolkningstillväxt har under senare år genererats av 
inflyttning från utlandet samt nybyggnation. De närmsta åren förutspås en låg nivå av 
mottagna nyanlända i Uddevalla såväl som i Sverige. Utvecklingen och prognosen är 
dock osäker och det finns flera troliga scenarion som innebär att massflyktingar från 
Ukraina kan komma att folkbokföra sig i kommunen under 2024–2025, vilket i så fall 
skulle öka antalet nyanlända i kommunen. Till följd av bland annat höga räntekostnader, 
ökade byggkostnader, inflation och minskad köpkraft på marknaden innehåller denna 
befolkningsprognos ovanligt låga antaganden om nybyggnation. 
 
Under den kommande tioårsperioden beräknas antalet invånare öka med cirka 900 
personer, från 57 045 år 2023 till cirka 57 955 år 2033. Detta motsvarar en total ökning 
på cirka 1,6 %. Jämfört med tidigare års prognoser är detta en betydande dämpning på 
grund av låg invandring och ett förväntat lågt bostadsbyggande de närmaste åren. 
Fruktsamheten väntas vara något lägre de närmaste åren för att sedan öka under slutet 
av prognosperioden. Mot slutet av prognosperioden blir det även allt fler äldre i 
Uddevalla, vilket också medför att prognosen då visar på ett ökat antal avlidna. 
 
En prognos är alltid förknippad med viss osäkerhet och ska betraktas som en möjlig 
utveckling utifrån vad som är känt vid prognostillfället. Osäkerheten ökar ju längre fram 
i tiden man prognosticerar och utfallet kan bli både lägre och högre än vad prognosen 
förutsett. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-30. 
Befolkningsprognos Uddevalla kommun 2024. 
 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att låta befolkningsprognos 2024 utgöra underlag för kommunens planering. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 197 Dnr KS/2024:377 

Kommunstyrelsens avrapportering 2024 av uppdrag i 
kommunfullmäktiges flerårsplan, styrkort m.m 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens styrkort 2023–2026 innehåller uppdrag från kommunfullmäktige 
och egna uppdrag. Efter uppföljning i samband med delårsrapporten för april och 
uppsiktsmötet i maj framgår att ett antal uppdrag är slutförda och föreslås för avslut. 
 
Kommunfullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsen 

- Kommunen ska utreda organisation för ordningsvakter på ett sätt som gör att 
de skulle kunna dela individuppgifter med relevanta förvaltningar. 

- Kommunen ska utvärdera befintlig nämndsorganisation för sociala 
myndighetsfrågor, arbetsmarknadsåtgärder, gymnasiet samt vuxenutbildning. 

- Kommunen ska efter samverkan med berörda nämnder skriva och anta en ny 
kostpolicy för kommunens måltidsverksamheter. 

- Kommunstyrelsen har utifrån flerårsplan 2024–2026 fått i uppdrag att göra en 
översyn av kommunens delägande och medlemskap i externa organisationer 
samt att utträda ur eller avyttra sin andel i de organisationer där 
kommunstyrelsen bedömer att nyttan av ägandeskapet eller medlemskapet inte 
står i proportion till kostnaden. 

- Kommunstyrelsen har utifrån flerårsplan 2024–2026 fått i uppdrag att utreda 
former för landsbygdsdialog och landsbygdsråd. 

 
Kommunstyrelsens uppdrag till kommunledningskontoret 

- Kommunstyrelsen ska årligen genomföra företagsmaraton. 

- Kommunstyrelsen ska påbörja ett utvecklingsprojekt motsvarande 
stadsutvecklingsprojektet för stadskärnan inom ytterligare minst ett område i 
kommunen, exempelvis Ljungskile. 

- Kommunstyrelsen (Arbetsmarknadsavdelningen) ska utarbeta ett förslag till 
handlingsplan för att återföra försörjningsstödet till under rikets snitt. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-04. 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att förklara kommunstyrelsens uppdrag till kommunledningskontoret avslutade enligt 
upprättat förslag. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att förklara kommunfullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsens avslutade enligt 
upprättat förslag. 
 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 198 Dnr KS/2024:217 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning, beslut i 
tvistiga kommuninterna mellanhavanden, personalärenden, 
ekonomi, marköverlåtelse m.m. 
Sammanfattning 
Kommunledningskontoret har skrivit förslag till revidering av kommunstyrelsens 
delegationsordning avsnitt allmänna ärenden och ekonomi samt avsnitt personal. 
 
Ändringarna föranleds dels av att en tjänst som biträdande kommundirektör har 
inrättats. Arbetsuppgifterna för den biträdande direktören är bl.a. att vara chef för 
avdelningscheferna vid kommunledningskontoret. Eftersom funktionen inte funnits 
tidigare behöver beslutanderätt överlåtas åt den biträdande direktören i relevanta 
ärenden. Dessa rör både ekonomiavsnittet och personaldelegationen. 
 
I delegationsordningens allmänna avsnitt föreslås att delegationer om köp och 
försäljning av fastighet läggs till. Med anledning av att fullmäktige antagit riktlinje för 
handläggning av tvistiga kommuninterna mellanhavanden läggs en delegation om 
avgörande av tvister in i enlighet med riktlinjerna.  
 
Samtliga ändringsförslag är tydliggjorda i beslutsunderlagen. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-04. 
Förslag till revidering av kommunstyrelsens delegationsordning avsnitt allmänna delar 
och ekonomi. 
Förslag till revidering av kommunstyrelsens delegationsordning avsnitt 
kommunövergripande personalärenden. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta upprättat förslag till revidering av kommunstyrelsens delegationsordning, 
avsnitt allmänna delar och ekonomi, 
 
att anta upprättat förslag till revidering av kommunstyrelsens delegationsordning, 
avsnitt kommunövergripande personalärenden. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 199 Dnr KS/2024:342 

Revidering av bestämmelser för landsbygdsrådet, förslag om 
arvode till rådets ledamöter m.m. 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-28 § 180 att inrätta ett landsbygdsråd samt att anta 
bestämmelser för rådet. Landsbygdsrådet är ett rådgivande organ till kommunstyrelsen i 
frågor som berör Uddevallas landsbygdsområden. Rådet förbereder och genomför också 
årliga landsbygdsdialoger. 
 
Rådet ska bestå av tre ledamöter som väljs av kommunstyrelsen samt åtta ledamöter 
som utses av föreningar som framgår av bestämmelserna. 
 
De ledamöter som utses av kommunstyrelsen har rätt till arvode och ersättningar enligt 
kommunens riktlinjer. Det finns inget beslutat om arvode till ledamöterna som utses av 
föreningarna. I kommunens andra rådgivande organ; rådet för personer med 
funktionsnedsättning och rådet för äldre finns rätt till sammanträdesarvode, ersättning 
för förlorad arbetsförtjänst samt resekostnader. Ledamöterna i ungdomsfullmäktige har 
rätt till sammanträdesarvode.  
 
Kommunledningskontoret bedömer att landsbygdsrådet bör likställas med rådet för 
personer med funktionsnedsättning och rådet för äldre avseende arvodering. Rätten till 
arvode och ersättningar föreslås införas i rådets bestämmelser och omfatta 
sammanträdesarvode, ersättning för förlorad arbetsförtjänst samt ersättning för 
resekostnader enligt villkoren i kommunens riktlinjer för ekonomisk ersättning till 
förtroendevalda. Rätt till arvode och ersättningar gäller vid rådets sammanträden, 
deltagande vid landsbygdsdialoger samt i övrigt vid möten som kommunen kallar 
ledamöterna till, exempelvis förberedande möten inför landsbygdsdialoger.  
 
Rådet har som en av sina huvuduppgifter att årligen anordna landsbygdsdialoger. Detta 
framgår dock inte av bestämmelserna, varför en komplettering i detta avseende föreslås 
i bestämmelserna. Nuvarande skrivning om att rådet ska sammanträda två gånger per år 
ändras också till minst två gånger per år. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-30. 
Förslag till reviderade bestämmelser för landsbygdsrådet med ändringsmarkeringar. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta förslaget till reviderade bestämmelser för kommunstyrelsens landsbygdsråd.  
   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 200 Dnr KS/2024:351 

Särskilt anslag för elitsponsring säsongerna 2024/2025 till 
Kropps dam 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen i Uddevalla kommun har beslutat om 1 mkr i särskilt anslag för  
elitsponsring enligt kommunstyrelsens beslut 2014-09-24 § 217. 
 
Riktlinjerna för sponsring klargör vilka som är berättigade till detta stöd och därmed 
kan ansöka om det. Den totala summan av elitsponsring delas mellan de lag som 
tilldelas stödet. För att anpassa sig till att fler lag har kvalificerat sig för elitsponsring 
detta år kommer varje lag som ingår ett nytt avtal att få 200 tkr per säsong eller år. 
Tidigare avtal gäller enligt de avtalade tidsramarna och kommer att justeras vid en 
eventuell förlängning. 
 
Förslaget är att GF Kroppskultur dam får ta del av elitsponsringen. 

 
Kommunledningskontoret har i samråd med kommunstyrelsens ordförande upprättat  
förslag på avtal mellan Uddevalla kommun och föreningen i enlighet med  
beslutet och kommunens riktlinjer för sponsring. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens tjänsteskrivelse 2024-06-17. 
Avtal om elitsponsring mellan GF Kroppskultur och Uddevalla kommun säsongen 
2024/2025. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att föreningen GF Kroppskultur för säsongen 2024/2025 tilldelas 200 tkr enligt ovan, 
och i enlighet med upprättat avtal,  
 
att finansiering sker genom kommunstyrelsens anslag för sponsring,  
 
att i övrigt godkänna avtalet.  
 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 201 Dnr KS/2024:359 

Grönstrategi för Uddevalla kommun stadsutvecklingsområde 
Sammanfattning 
Grönstrategi för Uddevalla stadsutveckling är ett planeringsdokument som bygger på 
befintliga visioner och dokument. Syftet är att säkra tillgång till bostadsnära natur i en 
växande stad.  Dokumentet innehåller mål och riktlinjer för grönstrukturen baserade på 
tre ekosystemtjänster: kulturella, stödjande och reglerande. Vidare presenteras 
grönstrukturens byggstenar, som är ett verktyg för att inventera och analysera vad som 
finns och saknas i ett område.  I analysdelen används två metoder. Dels 3-30-300 
regeln, som handlar om att alla invånare ska ha tillräcklig tillgång till grönska. Dels en 
ekosystemtjänstanalys.  
 
Strategin avslutas med rekommendationer och förslag för grönstrukturen på en 
övergripande nivå. Vissa platser och stråk som är extra viktiga för en grön och hållbar 
stad, lyfts fram i förslaget. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-04 
Grönstrategi för Uddevalla stadsutvecklingsområde 2024-05-17 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta Grönstrategin som ett vägledande dokument i stadsutvecklingen. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 202 Dnr KS/2024:157 

Prövning enligt kommunallagen 6 kap 9 § om verksamheten i 
de kommunala bolagen år 2023 varit förenlig med 
kommunala ändamål och befogenheter 
Sammanfattning 
Kommunallagen anger att kommunstyrelsen i årliga beslut för varje sådant aktiebolag 
som avses i 10 kap. 2 § ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner att så inte är 
fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder.  
 
Kommunledningskontoret har tagit del av tillgängliga underlag i form av 
årsredovisningar, revisionsberättelser, särskilda uttalanden av bolagsstyrelserna (där 
sådana finns) samt lekmannarevisorernas granskningsrapporter. 
 
I juni 2023 beslutade kommunfullmäktige att bilda det helägda bolaget Uddevalla 
skolskjuts AB som därför ingår i prövningen för år 2023. 
 
Kommunledningskontoret bedömer utifrån tillgänglig dokumentation och med 
noterande av ovan att de kommunala bolagen i allt väsentligt bedrivit dess verksamheter 
i enlighet med det fastställda kommunala ändamålet och inom ramen för de kommunala 
befogenheterna 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-24. 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att den verksamhet som bedrivits under 2023 i nedan angivna bolag bedöms ha varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet för respektive bolag och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna: 

• Uddevalla Utvecklings AB 
• Uddevalla Turism AB 
• Uddevalla Omnibus AB 
• Lysekils Busstrafik AB 
• Uddevalla Hamnterminal AB 
• Swanfalk Shipping AB 
• Uddevalla Energi AB 
• Uddevalla Energi Elnät AB 
• Uddevalla Energi Värme AB 
• Uddevalla Kraft AB 
• Bohusgas AB 
• Uddevalla Skolskjuts AB 
• Uddevalla Vatten AB 
• Västvatten AB 
• Fyrstads flygplats AB  
• Regionteater Väst AB 
• Kommunassurans Syd försäkrings AB 
• Mediapoolen Västra Götaland AB 

 
att delge kommunfullmäktige ovan beslut.   
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 203 Dnr KS/2024:384 

Granskning av detaljplan för yttrande Ammenäs 1:389, 
kompletta handlingar finns hos samhällsbyggnad 
PLAN.2021.1198 
Sammanfattning 
Remiss om granskningsförslag på detaljplan för del av Ammenäs 1:389. 
 
Syftet med förslaget till detaljplan är att möjliggöra avstyckning av upp till 14 nya 
bostadsfastigheter på del av fastigheten Ammenäs 1:389. Den nya bebyggelsen anpassas 
till områdets karaktär genom egenskapsbestämmelser för bland annat takvinklar, 
nockhöjder och fastighetsstorlekar som efterliknar den angränsande befintliga 
bebyggelsen. Detaljplanens genomförande antas inte medföra betydande miljöpåverkan. 
Kommunstyrelsen yttrade sig i samrådet och hade då inga erinringar.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-04. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-29.  
Samrådsredogörelse, upprättad 2024-04-29. 
Plankarta med bestämmelser, upprättad 2024-04-29.  
Planbeskrivning, upprättad 2024-04-29.  
Illustrationskarta, upprättad 2024-04-29. 

Yrkanden 
Jarmo Uusitalo (MP) ändringsyrkande: 
Att begreppet villor i planbeskrivningen bör ändras till bostäder för att möjliggöra en 
mer flexibel bostadsplanering. 
 
David Höglund Velasquez (V): 
bifall till Jarmo Uusitalo (MP) ändringsyrkande. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Jarmo Uusitalo (MP) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att inte lämna några synpunkter på granskningshandlingarna. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 204 Dnr KS/2024:385 

Granskning av detaljplan för yttrande Resteröd 3:18, kompletta 
handlingar finns hos samhällsbyggnad PLAN.2019.1672 

Sammanfattning 
Ett förslag om en detaljplan för bostäder i ett omvandlingsområde på Fräknestranden. 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra större byggrätter i ett av fritidshusområdena 
utefter Fräknestranden så att förutsättningar förbättras och anpassa planen för 
åretruntboende.  
 
Samrådsförslaget följer kommunens intentioner att omvandla området från 
fritidsbostäder till åretruntboende längs med Fräknestranden. 
 
Förslaget överensstämmer även med översiktsplanen och kommunens tidigare uttalade 
satsningar längs med Fräknestranden, exempelvis genom att man byggt ut VA-
ledningarna för att möjliggöra anslutning till kommunalt vatten- och avlopp. 
 
Kommunstyrelsen har inga synpunkter på samrådsförslaget då det följer kommunens 
övergripande långsiktiga planering. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-04 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-29  
Plankarta med bestämmelser, upprättad 2024-04-30  
Planbeskrivning, upprättad 2024-04-29  
Illustrationskarta, upprättad 2024-04-29  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att inte lämna några synpunkter på samrådshandlingarna för detaljplan för bostäder i 
omvandlingsområde, Resteröd 3:18 mfl. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 205 Dnr KS/2024:199 

Begäran från samhällsbyggnadsnämnden om utökning av 
ram för finansiering av underskott, alternativt ändrad inriktning 
för stadshuskällaren 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har inkommit med två alternativa förslag till framtida 
inriktning för Restaurang Stadshuskällaren. 
 
Restaurangverksamheten har tidigare år haft ett negativt resultat på ca 0,5 mkr. 
Vidtagna åtgärder för att en budget i balans har inte lyckats. Verksamheten i 
Stadshuskällaren står inför ett vägval då ett planerat underhåll ska genomföras enligt 
underhållsplanen innebärande att från och med maj ska avlopp bytas i stadshuset 
restaurangen behöver då stängas i 4-6 månader. I samband med detta är även renovering 
av kök och byte av köksutrustning inplanerat. I vilken omfattning renoveringen och 
utbyte av maskiner ska göras, beror på vilken fortsatt inriktning verksamheten i 
restaurangen ska ha.  
 
Oavsett vilken verksamhet som bedrivs kommer avloppet i restaurangen att behöva 
bytas. Utifrån nuvarande verksamhet skulle kostnaden för de planerade underhållet vara 
ca 1,9 mkr. Om verksamheten ställs om till ”lättare förtäring” behövs inte ett lika 
utrustat kök vilket hade kunnat minska kostnaderna för underhållet med ca 0,3-0,4 mkr, 
samt för personal och livsmedel som hade inneburit lägre driftskostnader. 
 
Kompletterande uppgifter från samhällsbyggnadsförvaltningen gör gällande att en 
omställning till lättare förtäring med en rimlig servicenivå inte nämnvärt skulle minska 
driftkostnaderna. Uppgifterna visar också på att om det beslutas att inte ha kvar nivån 
tillagningskök, skulle det bli mycket kostsamt att återgå till den om det i framtiden 
skulle bli aktuellt.  
 
Kommunledningskontoret förordar att renoveringen av köket görs med inriktningen 
tillagningskök. Bedömningen är också att det inte längre är hållbart att bedriva 
verksamheten med det underskott som nu årligen genereras. En utredning bör därför 
göras om det finns alternativa former för drift av restaurangen. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-05-08. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-03-21 § 991. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-02-28. 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C) ändringsyrkande i andra att-satsen: 
bifall till utökad ram till samhällsbyggnadsnämnden om 0,5 mkr. 
 
Jarmo Uusitalo (MP) och David Höglund Velasquez (V): 
bifall till Camilla Johansson (C) ändringsyrkande. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag i första att-satsen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget.  
 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag i andra att-satsen och Camilla 
Johansson (C) ändringsyrkande gällande densamma och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förvaltningens förslag.  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att den planerade ombyggnationen av Stadshuskällaren ska göras med inriktningen 
tillagningskök, 
 
att avslå samhällsbyggnadsnämnden äskande om utökat kommunbidrag. 
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Skriftlig reservation från Centerpartiets, Vänsterpartiets och Miljöpartiets ledamöter:  
Kostnaden för de alternativa lösningar som påtalats borde vara samma som för den 
verksamhet som bedrivs idag. Så det hjälper inte att lämpa över verksamheten på en 
annan kostnadsbärare för kommunen. 
Ej heller ser vi det som möjligt för en entreprenör att ta över verksamheten och kunna 
driva den med vinst, prov på detta har gjorts förut och inte lyckats. 
Vill vi ha en service till våra anställda så bör kostnaden tillgodoses genom en 
ramökning av kommunbidraget 
 
Reservationen stöds av Liberalerna genom en likalydande protokollsanteckning. 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 206 Dnr KS/2024:388 

Förslag till budget och verksamhetsplan 2025-2027 för 
kommunalförbundet Tolkförmedling Väst 
Sammanfattning 
Kommunalförbundet Tolkförmedling Väst har inkommit med förslag till budget och 
verksamhetsplan 2025-2027. Enligt förbundsordningen ska budgeten samrådas med 
medlemskommunerna. Budgeten kommer att behandlas vid direktionens sammanträde 
den 27 september. 
 
Budget 2025 är lagd utifrån idag gällande förutsättningar inklusive indexuppräkningar. 
Medlemmarnas behov beräknas till cirka 315 000 uppdrag. För en budget i balans 
bedömer förbundet att en snitthöjning om ca 3,5 % är nödvändig. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-05. 
Komplettering från Tolkförmedling Väst till förslag till budget och verksamhetsplan 
2025-2027. 
Protokollsutdrag 2024-05-31 § 556 kommunalförbundet Tolkförmedling Väst. 
Förslag till budget och verksamhetsplan 2025-2027 för kommunalförbundet 
Tolkförmedling väst. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna budget och verksamhetsplan 2025-2027 för Tolkförmedling Väst. 
 

Jäv 
Stefan Skoglund (S) anmäler jäv och lämnar sammanträder under punkten. 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 207 Dnr KS/2024:2 

Redovisning av delegationsbeslut 2024 
Sammanfattning 
I förteckningarna redovisas de delegationsbeslut som har fattats åt kommunstyrelsen 
vägnar under perioden 2024-05-21 – 2024-06-17. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-18. 
Förteckning över delegationsbeslut, kommunstyrelsen 2024-05-21 – 2024-06-17. 
Delegationsbeslut KS Miljö 2024-05-21 – 2024-06-17. 
Delegationsbeslut KS Bygg 2024-05-21 – 2024-06-17. 
Delegationsbeslut KS MEX 2024-05-21 – 2024-06-17. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna redovisningen av delegationsbeslut. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 208 Dnr KS/2024:3, KS/2021:318, 
KS/2024:393, KS/2024:399, KS/2024:47, KS/2024:9, KS/2024:15, 
KS/2024:230 

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2024 
Sammanfattning 
Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2024-06-26 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-06-19 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lägga anmälningsärenden i förtecknade i kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 
2024-06-19 till handlingarna. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 209 Dnr KS/2024:4 

Information från kommunstyrelsens ordförande samt från 
Fyrbodal 2024 
Sammanfattning 
Information från kommunstyrelsen ordförande Martin Pettersson (SD): 

- Fyrbodals direktionen sammanträdde 2024-06-13. Där hanterades frågan om 
medlemsavgiften för 2025, som beslutades att ligga kvar på en oförändrad nivå. 

- Våren uppsiktspliktsmöten är klara, minnesanteckningarna från möte ligger som 
anmälningsärende till dagens sammanträde och nästkommande.  

- Ägarsamråd har ägt rum med Västvatten AB. 

- En Paneldebatt engagerad av Bohusläningen på Bohusläns museum har ägt rum 
där bland annat kommunstyrelsen ordförande deltog. 

- Kommunstyrelsens presidium har haft uppföljningsmöte med Länsstyrelsen 
inom temat säkerhet. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-06-26 
 

 

Digitalt justerat Utdragsbestyrkande 
 

§ 210 Dnr KS/2024:59 

Information från kommundirektören 
Sammanfattning 
Kommundirektör Malin Krantz informerar kommunstyrelsen utifrån punkterna nedan: 

- Sista CSG innan sommaren igår har ägt rum, där diskuterades bland annat 
rekryteringsläget inom socialtjänsten ser bra ut inför sommaren. 

- Förvaltningen har gått igenom första halvårets inkomna synpunkter och 
klagomål:  

o Vanligaste klagomålen var på fyrverkerier, skogsavverkning och åldern 
för seniorkort innan det sänktes. 

o Vanligaste berömmen var Företagsmaraton, ambassadörer för 
kommunen och näringslivsdagen. 

- Folkbokföring av flyktningar från Ukraina är möjlig från 2024 enligt 
massflyktsdirektivet. 

- Statistik presenteras kring: 

o Nivån av utbetalt försörjningsstöd per invånare 

o Fördelning av nyanlända 

o Antal konkurser  

o Arbetslöshetsnivån 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen. 
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